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12th Annual Meeting of the FROCS 
Centaure Afiniados & all wonna be-Friends 

Schützenverein 1938 Hofheim e.V., Hubertuspfad, D-65719 Hofheim 
Phone +49-6192-25451 - https://www.svhofheim.de/ 

July 28 - 30, 2023 – 2nd Announcement 
 

A day that starts with the discovery of a Centaure is a good day 
 

For quite some time this is another Cavalry 1st variation/2nd sub-variation featur-
ing the typical domed screw heads of the 4th pair of screws, almost flat with the 
frame, without shoulder stock as one would expect, and the rampant Centaure 
logo: #F415 from around 1962, inspector mark reads * ober U (Jaques Fuchs 
1960 – 68) in the three correct locations, period barrel marking “1960 NEW 
MODEL ARMY“ https://www.gunbroker.com/item/975802461. 

 

12. Jahrestreffen der FROCS 
Centaure-Fans & alle, die es werden möchten 

Schützenverein 1938 Hofheim e.V., Hubertuspfad, D-65719 Hofheim 
Telefon +49-6192-25451 - https://www.svhofheim.de/ 

28. - 30. Juli 2023 – 2. Mitteilung 
 

Ein Tag, der mit der Entdeckung eines Centaures beginnt, ist ein guter Tag 
 

Seit einiger Zeit endlich wieder der ein Cavalry 1. Variation/2. Subvariation. Typisch ist 
das halbrunde, fast flache 4. Schraubenpaar, wie es sich gehört ohne Anschlagschaft, 
ein aufrechter stehender Centaure als Logo: #F415 ist von ca. 1962, Inspektorenzei-
chen * über U (Jaques Fuchs 1960 – 68) an den drei korrekten Stellen, die stimmige 
Laufbeschriftung der frühen 1960er Jahre  “1960 NEW MODEL ARMY“ 
https://www.gunbroker.com/item/975802461. 

 

 
Impressions of rare Centaure Cavalry 1st var./2nd sub-var. #F415/Eindrücke vom seltenen Centaure Cavalry 1. Var./2. Subvar. #F415 

 

Belgian Eye Candy 
 

This Centaure Regular New Model Army (RNMA) piece of art fabricated Belgian 
gunsmith Alain Lapierre in 988. Her fantasy serial number reads #15085. For the 

 

Belgischer Augenschmaus 
 

Diesen edlen Centaure Regular New Model Army (RNMA) mit der Fantasie-
Seriennummer #15085 schuf der belgischer Büchsenmacher Alain Lapierre 1988. Für 
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making he used leftover and rejected parts he was able to collect at Fabriques 
d’Armes Unies de Liège (F.A.U.L.). Each and every part was internsively worked 
and polished. The sides of the screws of the frame, the wedge screw and the 
screw connecting backstrap and triggerquard were stamped with the serial num-
ber. Note the two screws of the loading lever. The unusual second one serves to 
secure the lever screw. 

die Herstellung nutzte er Rest- und verworfene Teile, die er bei Fabriques d’Armes 
Unies de Liège (F.A.U.L.) vorfand. Jedes Teil wurde intensiv bearbeitet und poliert. Die 
Rahmenschrauben, die Schraube vom Laufkeil sowie die Schraube, die Abzugsbügel 
und Griffrücken verbindet, versah er seitlich mit der Seriennummer. Bemerkenswert 
sind die zwei Schrauben der Ladepresse. Die ungewöhnliche zweite Schraube dient 
der Sicherung der Ladepressenschraube.   

 

Nicht übersehg en 

 
Impressions of #15085: Note engraving of sides of hammer/Eindrücke von #15085: NB die gravierten Hammerflanken 

At that time Pierre Dome studied engraving at Léon Mignon school in Liège. He 
engraved #15085 in 1991. Stars, the initials AL for Alain Lapierre and the barrel 
marking CENTENNIAL TRADE MARK     “1960 NEW MODEL ARMY” are em-
bellished with gold wash. 
Further details https://www.littlegun.be/. 

Pierre Dome durchlief damals seine Graveur-Ausbildung an der Léon Mignon-Schule 
in Lüttich. 1991 gravierten er #15085. Sterne, Initialen AL auf dem Griffrücken für Alain 
Lapierre und Laufbeschriftung CENTENNIAL TRADE MARK     “1960 NEW MODEL 
ARMY” sind mit Goldeinlagen veredelt.  
Weitere Details https://www.littlegun.be/  

 

 

12th Annual Meeting of the FROCS 2023 
 

Our traditional Annual meeting of the Centaure Aficionados & all wonna-be friends 
will take place at Schützenverein 1838 Hofheim e.V., Hubertuspfad, D-65719 
Hofheim, phone +49-6192-25451 from July 28 through 30, 2023. In case you 
have not been to SV Hofheim before and need directions just follow this link: 
https://www.svhofheim.de/kontakt.html. 
We are pleased and thankful that our FROCS #165 Michael “Chief Rub” Cyriax, 
District Executive of Main-Taunus-District, accepted the patronage of the meeting 
again. 
This is our 5th meeting in Hofheim already, after 2010, 2011, 2014 and 2019. 
Below please find the English and German language version of this year’s poster. 
Again, created by our FROCS #30 Michael “Socks” Mayer.  
High resolution copies of the poster are available from me. Just send your e-mail 
at info@niederastroth.com. 

 

12. Jahrestreffen der FROCS 2023 
 

Unser traditionelles Jahrestreffen der Centaure-Fans & all‘ jener, die es werden möch-
ten, findet vom 28. bis zum 30. Juli 2023 im Schützenverein 1938 Hofheim e.V., 
Hubertuspfad, D-65719 Hofheim, Telefon +49-6192-25451, statt. Soweit Ihr noch 
nicht beim SV Hofheim gewesen seid, hier ist der Link zur Anfahrtbeschreibung: 
https://www.svhofheim.de/kontakt.html. 
Wir sind froh und dankbar, dass unser FROCS #165, Michael “Chief Rib“ Cyriax, 
Landrat des Main-Taunus-Kreises, die Schirmherrschaft für dieses Treffen wieder 
übernimmt.  
Das ist bereits unser 5. Treffen in Hofheim, nach 2010, 2011, 2014 und 2015. Unten 
könnt Ihr die englische und deutsche Version des diesjährigen Posters anschauen, 
wieder Kreationen von unserem FROCS #30 Michael “Socks“ Mayer. 
Hochauflösende Kopien könnt Ihr bei mir anfordern, schickt mir einfach eine E-Mail an 
info@niederastroth.com. 
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